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Slovo starosty
Vážení přátelé, milí sousedé a drazí spoluobčané, 

právě díky Vašim hlasům a díky zvolení od kolegů zastupitelů jsem se dne 19. 10. 2022 stal  

opět starostou městského obvodu Pardubice V a tím jsem dostal možnost již potřetí tento úžasný 

obvod vést.

Dovolte mi, abych Vám touto cestou jménem nového zastupitelstva městského obvodu a za svoji 

osobu poděkoval za projevenou důvěru v komunálních volbách. Vaše volební hlasy nás všechny 

zavazují k co nejlepší práci pro rozvoj našeho obvodu.

Češkova – Kašparova u školy Pondělí 14.00 – 15.30 52
Dražkovice – u pošty Středa 14.00 – 15.30 52
Pod Břízkami – Dražkovická Pondělí 14.00 – 15.30 52
Dukla – nám. Dukelských hrdinů Středa 14.00 – 15.30 52
Čacké – proti č. p. 136 Pondělí 14.00 – 15.30 51
V Ráji – roh s ulicí Boženy Němcové Úterý 14.00 – 15.30  51
Višňovka – K Blahobytu Úterý 14.00 – 15.30 51
   

Vandalismus
kolem nás

Rozsvěcení 
vánočního 

stromu

Boží muka



Slovo starosty

Obyvatelé MO Pardubice V přivítali vánoční čas s vůní punče a vánočních 
koled na nám. Dukelských hrdinů, kde se sešli na první adventní neděli 
27. 11. 2022 od 16:00 hodin.
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dokončení ze strany 1.

Jiří Rejda
starosta MO Pardubice V

Rozsvícení vánočního stromečku 

Vánoční strom na náměstí měl doputovat 
z prostoru Pardubického pivovaru, avšak 
člověk míní a osud mění. Vzhledem ke 
zdravotnímu stavu stromu jsme byli nuceni 
v den kácení naše rozhodnutí přehodnotit. 
Bohužel byl strom v takovém stavu, že jeho 
převoz a instalace by byla nebezpečná 
a ohrožující.

Ale jak se říká, flintu jsme do žita nehodili 
a zajistili obratem strom jiný. Ano, hektické 
to bylo, ale zvládli jsme to. Ještě tentýž den, 
17. listopadu, jsme na náměstí Dukelských 
hrdinů instalovali jiný strom. Jedná se o smrk 
ztepilý, jeho stáří je 35 let. Doputoval k nám 
z městského obvodu Pardubice VI od rodiny 
Borkových. Ozdobili jsme jej vánočními ozdo-
bami, světýlky a doplnili naším betlémem.  

Děkuji všem za podněty a starost nejen o náš 
městský obvod, ale o celé statutární město 
Pardubice.

Děkuji za přátelství, pomoc, rady, nápady,  
povzbuzení, milá slova i oprávněné připomín-
ky či kritiku. 

Těším se na společná setkávání a na další  
projekty a práci, která za mnou bude i díky 
Vám vidět.

Konec kalendářního roku se opět nachýlil 
a čas adventu a Vánoc je tu. Určitě pro  
všechny z nás znamenají Vánoce víc než jen 
spousty dobrého jídla a krásných dárků, na 
které se těšíme. Jsou také obdobím setkávání 
s našimi blízkými nebo přáteli, obdobím pří-
jemných zážitků při trávení volného času, ať 
již v domácím prostředí, nebo ve společnosti.

Rozsvícení vánočního stromečku je již 
za námi, ale vánoční punče jsou v těchto 
dnech aktuální. Určitě i my, kteří se tam 
potkáme, zařadíme tento zážitek mezi 
příjemně strávený předvánoční čas. Těm, 
kterým nestihnu popřát osobně, přeji 
jménem svým, jménem členů zastupitelstva 
a rovněž zaměstnanců našeho úřadu krás-
né svátky vánoční, jejich klidné a spokojené 
prožití, radost našich dětí a do nového roku 
2023 hodně zdraví, štěstí a sil.

Těším se na setkávání s Vámi v novém 
roce, nejen na dnech se starostou, ale také  
na akcích, v ulicích a také u mě v kanceláři.

Zuzana Sieglová

A jak vlastně první adventní 
neděle probíhala v našem 
obvodě?
Nejdříve nám zazpívali žáci pěveckého 
sboru ZŠ J. Ressla a pak proběhlo roz-
svícení vánočního stromu panem sta-
rostou Jiřím Rejdou po jeho projevu 
v 16:22 hodin. Tento akt vykouzlil záři v ob-
ličeji nejen dětem, ale i dospělým. Občané 
měli také možnost ochutnat tradiční vánoční 
punč, vlastnoručně vařený panem starostou. 
V letošním roce se jednalo o cca 200 l punče, 
70 l horkého džusu. Program jsme obohati-
li živou hudbou v podání kapely Živaňanka, 
dětským kolotočem, který byl pro děti zdar-
ma, a několika stánky.

Věříme, že jsme všechny občany, kteří se při-
šli podívat na rozsvícení vánočního stromu 
na náměstí Dukelských hrdinů, potěšili a as-
poň na chvíli jim umožnili vychutnat si chvíle 
vánoční pohody a radosti.



Ochutnávka svatomartinského vína  
11. listopadu přijíždí svatý Martin na bílém koni a kromě sněhu přiváží i tradiční posvícení a svatomartinské víno. 
Letos si mohli občané v 11:11 hodin před DK Dukla opět vychutnat první letošní svatomartinská vína. 

Celkem bylo k dispozici 120 láhví s šesti dru-
hy mladých vín (Muškát moravský, Müller 
Thurgau, Veltlínské červené rané, Zweigel-
trebe rosé, Svatovavřinecké červené rosé 
a Modrý Portugal), které městskému obvo-
du dodal pan Miloš Piskač z Vinařství V & M 
Zborovský z Velkých Pavlovic. 

Dle ochutnávek nejvíce chutnala vína Muš-
kát moravský a Svatovavřinecké červené 
rosé. Ochutnávka svatomartinského vína 
byla opět zdarma a potěšila mnoho občanů, 
kteří si při této příležitosti mohli popovídat 
se svými blízkými, nebo i s panem starostou. 

„Děkujeme všem, kteří přišli, a děkujeme 
i za pozitivní zpětnou vazbu. Velice mě 
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potěšilo, že někteří z Vás přišli nejen ochut-
nat víno, ale také jste přišli za mnou osob-
ně a kladli různé dotazy, které Vás zajímaly, 
nebo jste mi přišli popřát štěstí a poděko-
vat za realizované projekty. Díky Vám všem 
a těším se u mladých vín opět za rok,“ řekl 
starosta Jiří Rejda.

Období svatomartinského vína je zcela zá-
sadní etapou vinařského roku a 11. listopad 
se dá nazvat skutečným svátkem všech mi-
lovníků vína. Svatomartinská vína jsou totiž 
prvními víny daného ročníku, na která jsou 
zvědaví výrobci i konzumenti. Svatomartin-
ská vína jsou vína jiskrná a svěží, která sice 
zrála pouhých pár týdnů, ale za tuto dobu 
už stačila získat svůj osobitý charakter. Mají Zuzana Sieglová

Dobrá srdce ještě existují

Paní Kúrová mi oznámila, že by byla ráda, kdyby 
poblíž cyklostezky Na Dolíčku vznikla boží muka, 
která by byla věnována všem maminkám 
a památce zemřelých v období covidu. Což, 
myšlenka je to krásná, pomyslel jsem si, ale… 
Ale než jsem v duchu stihl přemýšlet dál, byl 
jsem zastaven a udiven. Paní Kúrová pokračovala 
svižně v povídání dál. Nejen, že již měla předsta-
vu o podobě díla, ale také věděla, kdo to bude 
financovat, a zajistí si vše potřebné okolo. A ano, 
již tušíte správně – vše má stejnou odpověď. Paní 
Marie Kúrová přišla nejen s myšlenkou, vizí, ale 
také s finančním zajištěním akce. Wow, tak to 
se mi nestává každý den, pomyslel jsem si. A tak 
slovo dalo slovo a jako městský obvod jsme se 
snažili cestu k cíli paní Kúrové co nejlépe připravit 
(zajištění pozemku, komunikaci se správou letiště 
apod.). 

A jak to skončilo? Dne 13. 11. 2022 ve 13:00 ho-
din byla boží muka vysvěcena. 

Poprosil jsem paní Kúrovou, aby nám napsala 
článek do zpravodaje a uvedla důvody, proč a co 
ji k takové filantropické práci vedlo, a zde si dovo-
luji dát přesný opis jejího dopisu:

Takhle jsme si to, pane starosto, nepředstavo-
vali. Mysleli jsme, že toto zůstane v utajení, a vy 
přijdete s tímto (prosbou o článek ve zpravoda-
ji). Takže! Chodíme procházkou po cyklostezce 

z Nových do Starých Jesenčan. Nápad přišel sám. 
Jako první jsme šli za starostou Rejdou a prvním 
překvapením byla jeho vstřícná reakce. Celkem 
jsme jednali se 7 institucemi a na povolení čekali 
1 rok. V září 2022 začal můj partner Josef Bar-
vínek, nezedník, ale šikovný člověk, s kopáním 
základů. Stavbu postavil za 1 měsíc. Nebyla tam 
voda ani elektřina, vše si navozil.

Požehnána byla 13. 11. 2022 ve 13 hodin. Stav-
ba je nadčasová. Inspiraci jsme hledali různě po 
republice. Je věnována všem maminkám, neboť 
práce jejich je nekončící a často nedoceněná. 
Také je tam věnována vzpomínka na ty, co ze-
mřeli na covid. Dalším překvapením byla klad-
ná reakce lidí, kteří při stavbě procházeli kolem. 
Nakonec pan starosta slíbil dodat lavičku. Všem 
děkujeme, ať Vám je ku radosti při procházkách.
Josef Barvínek a Marie Kúrová, Nové Jesenčany

A nyní jen dodám: to my moc DĚKUJEME Vám 
oběma. Jste úžasní lidé a je mi ctí, že jsem Vás 
mohl potkat a spolupracovat s Vámi.

lehkou barvu i chuť a nižší obsah alkoholu, 
obvykle okolo 12 procent. 

Atmosféru zpříjemnila živá hudba v podání 
orchestru Jana Kvíčaly. Občané si tak moh-
li spolu s hudebníky zazpívat známé lidové 
písně. Potěšitelné je, že poptávka po svato-
martinském vínu se každým rokem zvyšuje, 
a my již dnes víme, že na další rok budeme 
muset objednat více vína, jelikož svatý Mar-
tin příští rok vychází na sobotu. Budeme se 
tedy těšit na další rok, kdy odkryjeme ta-
jemství nového ročníku vín a připijeme si na 
zdraví a úspěch moravských a českých vín 
ročníku 2023.

Psal se srpen roku 2021, když za mnou do kanceláře přišla paní Marie 
Kúrová. A věřte, že to byla schůzka nadmíru překvapivá. 

starosta Jiří Rejda
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Husitský chorál i státní hymna se dnes nesly Pardubicemi 
Vojáci slavili Den vzniku samostatného československého státu.

Ve čtvrtek 27. října 2022 se na náměstí Du-
kelských hrdinů v Pardubicích konal slav-
nostní nástup vojáků 14. pluku logistické 
podpory. Po třech letech se logistici opět 
vrátili na Duklu, aby si připomněli 104. vý-
ročí vzniku samostatného československé-
ho státu a oslavili společně s občany města 
tento významný den. Ceremoniálu, který 
se konal pod záštitou starosty městského 
obvodu Pardubice V Jiřího Rejdy, se zúčast-
nil primátor města Pardubice Jan Nadrchal 
a další hosté. 

V dopoledních hodinách se náměstí zapl-
nilo vojáky i logistickou technikou. Necelé 
dvě stovky vojáků s bojovými prapory do-
plnila čestná jednotka, která za doprovodu 
husitského chorálu přinesla státní vlajku. 
Velitel 14. pluku logistické podpory, plu-
kovník Miroslav Horáček, provedl přehlíd-

ku jednotek, slavnostní akt byl zahájen. Při 
této příležitosti předal plukovník Horáček 
v doprovodu primátora města Pardubice 
Jana Nadrchala a velitele 141. zásobova-
cího praporu, podplukovníka Miroslava 
Folvarského, vojákům medaile za službu 
v ozbrojených silách České republiky. Slo-
va uznání a poděkování vojákům za jejich 
službu nejprve zazněla z úst primátora Jana 
Nadrchala, který zdůraznil význam a důle-
žitost Armády České republiky, zejména 
s důrazem na zachování míru, který dnes 
již není trvalou a samozřejmou záležitostí.

„Před více než sto lety naši legionáři pro-
jevili nezměrnou odvahu, hrdinství a pře-
devším vlastenectví. A právě na těchto 
hodnotách byly postaveny základy prvního 
československého státu. Díky tomu vznikl 
stát se silným morálním krédem a tradice-

mi, které se předávají z generace na gene-
raci,“ zmínil ve svém projevu plukovník Ho-
ráček, velitel 14. pluku logistické podpory, 
a dodal, že především v kontextu událostí 
posledních měsíců odkaz legionářů silně 
rezonuje a slova jako odvaha a čest dnes 
stále více nabývají na významu. 

Na závěr plukovník Horáček poděkoval 
vojákům a zaměstnancům 14. pluku logi-
stické podpory za úsilí a práci, kterou pro 
svoji vlast vykonávají, a popřál všem pevné 
zdraví, osobní i služební úspěchy a spoko-
jenost. V závěru ceremoniálu se náměstím 
rozezněly tóny státní hymny v podání Karo-
líny Řebíčkové. Nástup byl zakončen odne-
sením státní vlajky. 

kpt. Mgr. Helena Řebíčková 
tiskový a informační důstojník

14. pluk logistické podpory
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Pohádková cesta
Dne 10. 9. 2022 nechal lesopark Dukla již po třetí oživit deštivou babí 
sobotu pohádkovými bytostmi. I když nám počasí nepřálo, tak se le-
sopark mohl těšit hojné návštěvě. Tato každoročně nejnavštěvovanější 
dětská akce probíhá ve spolupráci s DDM Alfa, odloučeným pracovištěm 
DDM Delta.
Pořadatelé se rozhodli, že se dané odpoled-
ne opět přestrojí za postavičky z večerníčků 
a pohádek. Chtěli tak připomenout klasické 
pohádky, které už děti mnohdy ani neznají. 
Malým i velkým účastníkům se otevřela  
pohádková brána ve 14 hodin a trvala až do 
17 hodin, kdy poslední účastník byl vpuštěn 
na trasu v 16 hodin. Organizátoři se začali 

domostní a pohybové aktivity.  Za splnění 
úkolu získaly razítko do své mapky a na konci 
pohádkové cesty byly náležitě odměněny 
ve stanu organizátorů. 

Trasu odstartoval Večerníček, který si při-
pravil nelehký úkol, a to přejit slacklinu (ba-
lancování, chození či skákání po popruhu 

mátku odnesly domů. Po odpočinku násle-
doval velký závod v podobě létání na koštěti 
za asistence čaroděje Harryho Pottera.  Vod-
ník si v poklidu odpočíval pod stromem, 
zatímco děti musely nachytat rybičky. Srá-
žení hlav pomocí balónků bylo stanoviště 
vhodné pro piráta. Pat a Mat jako správní ku-
tilové učili děti jemné motorice při šroubo-
vání matic. Bob a Bobek si pro děti připravili 
nelehkou aktivitu v podobě skákání v pytlích, 
ve kterých měly doskákat k obřímu klobou-
ku. Nová pohádková postava Pipi Dlouhá 
punčocha se na děti těšila se svojí překáž-
kovou dráhou. U Elsy děti opět mohly zku-
sit svoji jemnou motoriku a ti nejstatečnější 
účastníci obehráli čerta v kostkách. Hajný Ro-
bátko s Josefkou a jelenem Větrníkem si děti 

připravovat na pohádkovou cestu již v břez-
nu letošního roku a výsledkem byla tradiční 
dobrodružná procházka o délce cca 2 km 
a s patnácti různými pohádkovými stano-
višti, plnými krásných kulis a doplňků. Děti 
obdržely na startu kouzelnou mapu s vyob-
razenými stanovišti. Na každém z nich na ně 
čekala skutečná pohádková bytost, která jim 
odkrývala příběh konkrétní pohádky. Děti 
procházely jednotlivá stanoviště a plnily vě-

upevněném mezi stromy). Následovali pa-
vouci, kteří si bedlivě hlídali svoji pavoučí 
síť, a ti odvážnější mohli zkusit pokořit ninja 
dráhu (pás napnutý mezi dvěma stromy,  
na kterém jsou zavěšeny různé překážky, 
např. kruhy, hrazdičky apod.). Další zastáv-
kou byla Šebestová spolu s Machem, kteří 
měli pro děti připravené poznávání lesních 
zvířátek, a pak už na ně čekala víla Amálka 
s malováním na kamínky, které si děti na pa-

vyzkoušeli ve střelbě z praku. Předposledním 
stanovištěm byla macecha se svým přebí-
ráním a posledním stanovištěm byla jako 
již tradičně ježibaba s perníkovou chaloup-
kou a svými neodolatelnými perníčky. Ty 
si děti ozdobily a následně si je také mohly 
odnést s sebou domů, ale většina z nich 
skončila rovnou v bříšku.

Po zvládnutí všech nástrah na děti čekal 
stánek, u kterého si mohly vybrat z nabídky 
odměn, a samozřejmě obdržely i diplom 
za účast. Nově si také organizátoři připravili 
pro účastníky malování na obličej, které bylo 
zdarma. Pevně věříme, že se všem letošní 
ročník pohádkové cesty líbil, a již nyní pomalu 
přemýšlíme nad dalším ročníkem, který 
se opět pokusíme obohatit něčím novým. 

Akce měla připomenout dětem postavy 
z pohádek a zároveň přispět k účelnému 
trávení společného času rodičů a dětí. Všem 
zúčastněným upřímně děkujeme a příští rok 
opět na pohádkovou viděnou!

Zuzana Sieglová
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Vandalismus
Značná část obyvatelstva žije konzumním životem; hodnotami jako 
slušnost, dobro, poctivost je mnohými často opovrhováno, především 
mladí, ale nejen oni, si svoje místa v okolí zajišťují agresivním chováním.  
Všichni bychom si ale měli uvědomit, že vandalismus může být často 
pouze předstupněm vážnějších trestných činů.  
Slovo vandalismus znamená bezdůvodné, 
bezohledné a barbarské ničení. Z právního 
hlediska se může jednat o trestný čin poško-
zování cizí věci. Slovo je odvozeno od jména 
germánského kmene Vandalů, kteří v minu-
losti dobývali a plenili cizí území. 

Počátek vandalismu je možno vidět již v út-
lém dětství – nelze přivírat oči nad prvotními 
náznaky, projevujícími se rozbíjením hraček 
ve školce, otrháváním kytek či lámáním vět-
viček, odhazováním odpadků… Pokračovat 
to může porýpanou lavicí ve škole, povale-
ným kontejnerem, počmáraným chodníkem 
či zlomeným mladým stromkem.  Je špatně, 
když tyto prvotní vandalské činy omlouvají 
rodiče se slovy „vždyť jsou to jen malé děti“, 

„za frajera“.  Jsou to činy neúčelné, nekulturní, 
primitivní a odsouzeníhodné. Většinou tak 
„hrdinové“ činí pod rouškou tmy. 

Na úpravu a vybavení veřejného prostran-
ství jsou ročně vynakládány nemalé finanč-
ní prostředky; a dalo by se říci, že bohužel 
zbůhdarma, protože právě nemalé finanční 
prostředky jsme nuceni vynakládat na opra-
vy poničeného mobiliáře, prvků dětských 
hřišť nebo na poničenou zeleň. Tyto náklady 
by šlo jistě vynaložit účelněji, pokud by k van-
dalismu nedocházelo. Je nepochopitelné, 
jak si někdo může kompenzovat nudu, před-
vádět se či vybíjet zlost nesmyslným niče-
ním, a děkujeme velice všem občanům, kteří 
se k našemu prostředí chovají ohleduplně. 

veřejně prospěšné práce, aby se naučil vážit 
si práce jiných.  K tomu ale nedochází, pacha-
tel bývá a zůstává v naprosté většině případů 
neznámý. Vždy po zjištění řádění vandalů si 
říkáme, zda má vůbec smysl jakákoliv snaha 
a vynaložené úsilí a další finance; prvotně 
na opravu už poničeného a pak na případné 
budování věcí nových. Když zjistíte počmára-
né edukativní tabule (na obrázku) těsně po 
instalaci a zároveň ještě před přebírkou prá-
ce od dodavatele, smutně si jen pomyslíte: 
„proč“ – proč se to stalo a proč jsme vůbec 
něco objednávali a pak také cosi o výchově 
a inteligenci  „čmaratele“ a můžete jen dou-
fat, že dojde občas i na přísloví „jak se do lesa 
volá, tak se z lesa ozývá“.

Často se na úřadě setkáváme i s případy, 
že se na nás zpětně obracejí občané s poža-
davkem, ať se obrátíme na policii, že např. 
„před týdnem byl v noci před domem nepo-
řádek, nedalo se spát a pak jsme ještě ráno 
zjistili před domem poškozenou lavičku“. 
Sami se ale zavolat policii v daný okamžik 
zdráhají. Na městském obvodě policii uvě-
domit můžeme, ale to je pozdě. Proto pro-

Bc. Monika Klátilová
vedoucí odboru investičního 

a správního

„vždyť je to jenom kytička“; je špatně, když je 
takové chování omlouváno a přehlíženo pe-
dagogy, je špatná netečnost veškerého okolí 
k vandalismu.

Počet vandalských činů na území městského 
obvodu roste. Podstatou vandalismu je 
úmyslné poškozování a ničení veřejného 
prostoru, ale i soukromého majetku, které 
původci nepřináší většinou žádné materiální 
výhody, koná takto pro své „potěšení“, pro 
svou potřebu zviditelnit se, odreagovat, být 

Děkujeme všem občanům, kteří nejsou lho-
stejní k této problematice a mají společný 
zájem na čistotě a upravenosti našeho okolí.  

Ideální by bylo původce vandalismu odhalit, 
rychle bez zdlouhavých procesů a průtahů 
přimět k nápravě. Nechat ho přemalovat 
či vyčistit plochy poničené čmáranicemi, 
nejlépe vlastnoručně a na vlastní náklady 
nechat opravit poničenou lavičku, vysadit 
nový stromek za ten, který zlomil, případně 
ještě k tomu takovému „hrdinovi“ nařídit 

síme naše spoluobčany, nepřehlížejte van-
dalismus, kontaktujte neprodleně městskou 
policii na tel. 156 nebo Policii ČR na tel. 158.  
A prosím, vychovávejte k slušnému chování 
a k respektování svého okolí i ostatních, 
vychovávejte sami sebe, své děti, svá vnou-
čata, chovejte se tak, jak byste chtěli, aby 
se ostatní i okolí chovalo k Vám.
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Až jablíčko uzraje, mlhy spadnou do kraje, na větrnou píšťaličku podzim 
zahraje.

        Jana Konopková, MBA
        MŠ Raisova, Jesničánky

Akce pro děti a jejich rodiče jsou důležitou 
součástí života mateřské školy. V naší ma-
teřské škole jsme vytvořili projekt „Plody 
podzimu všemi smysly“, jehož záměrem je 
učit děti intenzivně vnímat bohatství přírody, 
ukázat dětem, jak ho využívat a zároveň o něj 
pečovat. Naplánovali jsme takové činnosti, 
aby děti radostně prožívaly podzimní období 
a zapojily se i společně s rodiči. 

V průběhu měsíce října jsme s dětmi sklidi-
li jablíčka z naší jabloně na školní zahradě, 
z jablíček jsme pak nasušili křížaly a pochut-
nali si na nich. Při „vaření“ ovocného salátu 
děti vnímaly vůně a chutě podzimního ovoce 
–  jablíček, hrušek, švestek, hroznového vína 
a jiného ovoce, vlastní výtvor pak s radostí 
ochutnaly. Jiný den zase školku provoněly 
jablečné záviny, na jejichž tvorbě se podílely 
děti s paní učitelkou. Při pracovních činnos-
tech vznikali skřítci Bramboráčci, jablíčko-
vá krmítka pro ptáčky, kaštanoví panáčci, 
bramborová tiskátka, obrázky s podzimní 
tematikou a další výtvory z přírodnin. Při vy-
cházkách jsme s dětmi sbírali kaštany, žaludy, 
šípek a různé traviny na využití při vzděláva-
cích činnostech, ale i na výzdobu školky. 

Završením projektu byl dopolední „Duchař-
ský rej“. Děti v kostýmech duchů a kostlivců 
tancovaly a plnily různé „strašidelné“ úkoly. 
Na závěr si sáhly rukou pro sladkou odměnu 
do papírového strašidelného hradu. 

Odpoledne jsme se sešli společně s rodiči na 
podzimní slavnosti na školní zahradě. S dět-
mi jsme vytvořili na školním hřišti bludiště 
z kaštanů a dýní. Dýně byly označeny znač-
kami dětí, každé si muselo najít v bludišti tu 
svou. Dýni si pak s rodiči vydlabávaly, zdo-
bily, a tak vznikali krásní podzimní Dýňáčci. 
Ze slupky jablíček maminky tvořily dlouhé 
„hady“, které jsme následně sušili na sluníč-
ku a zavěsili na jabloň pro ptáčky.

Po dohodě s rodiči jsme měli možnost ochut-
nat velké množství pečených výrobků z dýní, 
jablíček, které rodiče donesli na ochutnávku. 
Ochutnávali jsme i sušené plody malin, rozin-
ky, brusinky, dýňová a slunečnicová semínka. 
Součástí pohoštění byla i teplá dýňová po-
lévka. Na žízeň se podával domácí jablečný 
mošt a jablečný džus. Celé odpoledne jsme 
si užili v krásném slunečném počasí. Nikomu 
se nechtělo domů, ale v podvečerních pod-
zimních hodinách už je přece jen chladno. 
Za pomoc při realizaci tohoto projektu děku-
jeme ÚMO Pardubice V, který nám poskytl 
finanční dotaci. 

Radost dětí a rodičů je tomu odměnou.

Po dvou covidových letech, kdy 
jsme museli spoustu akcí omezit, 
to na Staňkovce opět žije.  

Na Staňkovce
to žije 

Jednou z prvních akcí letošního školního 
roku byla akce školní družiny „Táhneme 
za jeden provaz“. Jedná se o tradici, kterou 
pořádáme hned v září pro rodiče a jejich děti 
z prvních tříd. V rámci zábavného odpoled-
ne děti společně se svými rodiči plní úkoly 
a nenásilně se seznámí s kolektivem vycho-
vatelek a s prostředím, kde děti tráví svůj čas 
po vyučování.  

Koncem října se ve škole sešli „odvážlivci“ 
i se svými rodiči, aby si během Halloweenu 
prošli strašidelnou stezku, na které se museli 
vypořádat s různými úkoly a také s různými 
strašidly. Halloween je na naší škole velmi 
oblíbený a děti nás vždy překvapí krásnými 
kostýmy.  

Do konce kalendářního roku nás ještě čekají 
adventní dílny, kde si mohou děti s rodiči vy-
robit spoustu krásných vánočních dekorací, 
ozdobit si perníčky a ochutnat voňavý svaře-
ný džus. Školou zní vánoční koledy a provází 
nás příjemná předvánoční nálada. 

Vedle zábavy se naše děti zúčastňují různých 
vědomostních soutěží. Jednou z nich je Lo-
gická olympiáda, soutěž pořádaná Mensou 
České republiky, založená na logických úlo-
hách, jejichž řešení vyžaduje samostatný 
a kreativní přístup. Základního školního kola 
se zúčastnilo 286 žáků a z nich postoupilo 
7 do krajského kola. Z těchto sedmi se v kraj-
ském kole tři žáci umístili do 10. místa, což 
pokládáme za velký úspěch.  

Jsme rádi, že můžeme opět pro naše děti 
plánovat další akce, na kterých si vedle 
vzdělávání společně užijeme hodně zábavy 
a legrace.  

        Edita Havránková, Dana Strakošová 
Základní škola Pardubice, Staňkova 128 

Ohlédnutí za podzimní slavností 
v MŠ Raisova v Jesničánkách
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Termíny jednání 
ZMO Pardubice V
na rok 2023

Zastupitelstvo městského 
obvodu Pardubice V 
se koná zpravidla
v DK Dukla v Gorkého ulici 
v Pardubicích 
od 17:00 hod.

Inzerce

•  2 2 .  0 2 .  2 0 2 3
•  2 6 .  0 4 .  2 0 2 3
•  2 8 .  0 6 .  2 0 2 3
•  0 6 .  0 9 .  2 0 2 3
•  0 8 .  1 1 .  2 0 2 3
•  2 0 .  1 2 .  2 0 2 3

Termíny akcí obvodu Pardubice V
na rok 2023

Masopust 21.02. úterý

Karneval 18.03. sobota

Zelený čtvrtek 06.04. čtvrtek

Čarodějnice 30.04. neděle

Májové slavnosti 05.05. pátek

Posvícení 02.09. sobota

Pohádková cesta 16.09. sobota

Svatý Martin 11.11. sobota

Vánoční stromeček 03.12. neděle

Punče 19.12. úterý 

   21.12. čtvrtek

Projekt „Anglická královna“ 
ve škole Noe
Na počest zesnulé anglické královny Alžběty II. 
uspořádali angličtináři projektový den. Proběhla 
soutěž v pečení dobrot. 

Nechyběla ochutnávka an-
glického čaje. Zazpívali jsme 
si anglickou hymnu a drželi 
70 sekund ticha za každý rok 
vlády panovnice. Soutěžili jsme 

v anglickém kvízu. Mohli jsme 
se také vyfotit v tematickém 
fotokoutku. Odpoledne přišli 
na ochutnávky i rodiče.

Markéta Chmelová

Programování na Resslovce
V říjnu 2022 se naše škola připojila k iniciativě 
Codeweek. Evropský týden programování, jehož cílem 
je aktivním a zábavným způsobem přiblížit programo-
vání a digitální gramotnost každému člověku. 

Stali jsme se součástí velké 
skupiny škol po celé Evropě 
a zorganizovali programovací 
akci. Zájemci z řad žáků sedmé-
ho až devátého ročníku progra-
movali hry v programu Scratch. 
Společným úsilím se jim podaři-
lo vytvořit čtyři zábavné hry pro 
ostatní spolužáky i veřejnost. 

Hry jsme uveřejnili na našich 
webových stránkách.

Všichni účastníci získali diplom 
a hlavně nové programovací 
dovednosti.

Už se těšíme na další ročník.
Mgr. Petr Zerzán
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Atleti Bez Bariér zvládli sezónu 2022 na výbornou! 
A ještě nekončí. 
Spolek Atletika Bez Bariér Pardubice má za sebou již 6. rok své samostatné činnost a ten můžeme považovat 
opět za velmi úspěšný. Spolek na začátku atletické sezóny přijal do svých řad 6 sportovců nováčků, z nichž 3 jsou 
s tak skvělou výkonností, že budou v příštím roce aspirovat na českou reprezentaci. 

V tuto chvíli má ve svých řadách 200 čle-
nů ve věku od 5 do 70 let. Z toho 4 české 
reprezentanty a dvacítku výkonnostních 
sportovců, také zhruba stovku dětí se 
specifickými potřebami. Spolek v roce 
2022 zajistil pro své členy vše potřebné, 
od pronájmu tréninkových prostor přes 
zajištění sportovního vybavení, trenérů, 
doprovodů a asistentů. Přispěl sportov-
cům na potravinové doplňky, regeneraci 
a rehabilitaci, ale také na cestovné na 
speciální tréninky, soustředění a závody. 
Přispěl také reprezentantům na účast na 
vrcholných akcích sezóny. Během sezóny 
se atleti Bez Bariér účastnili prestižního 
Českého poháru ČATHS a také nové atle-
tické ligy PARA Moravia Cup. Také překo-
nali několik českých rekordů.

Atleti Bez Bariér sbírali v průběhu roku 
medaile na domácích i zahraničních sou-
těžích. Během roku spolek dosáhl všech 

cílů pro tento rok stanovených. Uspořá-
dal 3 velké sportovní akce: v květnu již 
25. ročník Velké ceny města Pardubic 
v atletice handicapovaných, v červnu 
12. ročník Školního atletického parapo-
háru a v září atletický mítink Pardubice 
Bez Bariér OPEN. Vše za skvělé a velmi 
kvalitní účasti, za podpory celé řady vý-
znamných osobností a s podporou médií. 
Obou závodů pro dospělé se zúčastnila 
více než stovka handicapovaných atle-
tů včetně handicapované mládeže. Oba 
mítinky byly velmi pozitivně hodnoceny 
sportovci i funkcionáři. Stejně tak výbor-
né hodnocení dostal i závod pro mládež 
(Školní atletický parapohár), kterého se 
zúčastnilo 222 sportovců z 23 školních 
kolektivů.

Vedle toho spolek uspořádal 5 závo-
dů Atletického dopoledne Bez Bariér, 
kterého se zúčastnilo na 80 dětí z par-

dubických škol. Spolek se také účastnil 
celé řady PR akcí za účelem přiblížit sport 
handicapovaných běžné veřejnosti, např. 
Sportovního parku Pardubice, Dětského 
super dne na pardubickém dostihovém 
závodišti nebo Běhu pro ranou péči.

Sezóna je pomalu za námi, ale repre-
zentanty ještě čeká ten letošní vrchol, 
a to Světový pohár IWAS v Portugalsku 
(konec listopadu). Bojovat za Pardubice 
tu bude diskař Jaroslav Petrouš a druhý 
vrhač Martin Adamčík.

Velké poděkování patří všem partnerům 
spolku, organizacím, nadacím i osobnos-
tem, které činnost spolku dlouhodobě 
podporují. Dík za skvělou reprezentaci 
a přispění k úspěchům si zaslouží spor-
tovci, trenéři, doprovody, ale také přáte-
lé a fanoušci. 

Eva Hrdinová
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Akce MO Pardubice V

V sobotu 24. prosince zazní na městském 
hřbitově hudební produkce.
Víme, že na Štědrý večer chodí lidé na pardubický 
hřbitov zavzpomínat na své blízké, a věříme, že vánoční 
koledy příjemně zpestří tento sváteční den. Hudba 
bude znít od 10 do 22 hodin.

úřad MO Pardubice V
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Váš autorizovaný
prodejce vozů ŠKODA:

Inzerce
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         Facebook: www.facebook.com/MOPardubiceV  

Jiří Rejda, DiS.
starosta MO Pardubice V
Tel.: 466 301 270; 730 840 495
e-mail: jiri.rejda@umo5.mmp.cz
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Mgr. Jiří Šmaha
tajemník ÚMO Pardubice V
Tel.: 466 301 271; 736 504 301
jiri.smaha@umo5.mmp.cz

Ing. Iveta Vašíčková
vedoucí odboru sekretariátu
starosty, mzdová účetní
Tel.: 466 301 276; 734 640 666
iveta.vasickova@umo5.mmp.cz

Zuzana Sieglová
sekretariát starosty, CZECH POINT
Tel.: 466 301 270; 736 504 303
zuzana.sieglova@umo5.mmp.cz

Radmila Růžičková
podatelna, ústředna, archiv
Tel.: 466 510 769; 736 504 315
radmila.ruzickova@umo5.mmp.cz

Ing. Marcela Kotyková
vedoucí odboru ekonomického, 
účetní, rozpočet
Tel.: 466 301 263; 736 504 318
marcela.kotykova@umo5.mmp.cz

Libuše Lusková
pokladna, správce poplatků
Tel.: 466 301 269; 736 504 312
libuse.luskova@umo5.mmp.cz

Andrea Hemmrová
pokladna, správce poplatků
Tel.: 466 301 272; 731 685 681
andrea.hemmrova@umo5.mmp.cz

Bc. Renata Šlosárová
pokladna, správce poplatků
Tel.: 466 301 277; 736 504 302
renata.slosarova@umo5.mmp.cz

Alena Nadrchalová
správce poplatků
Tel.: 466 301 267; 736 504 308
alena.nadrchalova@umo5.mmp.cz

Bc. Monika Klátilová
vedoucí odboru investičního 
a správního
Tel.: 466 301 275; 736 504 311
monika.klatilova@umo5.mmp.cz

Mgr. Radka Plívová
životní prostředí
Tel.: 466 301 268; 730 840 556
radka.plivova@umo5.mmp.cz

Jan Brožek
investice
Tel.: 466 301 274; 736 504 304
jan.brozek@umo5.mmp.cz

Jana Jeníková
dopravní agenda
Tel.: 466 301 265; 736 504 306
jana.jenikova@umo5.mmp.cz

Ivana Popilková
doprava, životní prostředí
Tel.: 466 301 278; 736 504 310
ivana.popilkova@umo5.mmp.cz

Bc. Karel Farský
přestupky
Tel.: 466 301 264; 736 504 305
karel.farsky@umo5.mmp.cz

Petr Hezina
vedoucí skupiny drobné údržby
Tel.: 466 301 266; 736 504 317
petr.hezina@umo5.mmp.cz

Hana Bártlová
knihovna Josefa Ressla 2278
Tel.: 466 301 279; 736 504 314
knihovna.delta@seznam.cz

Renata Málková
poslíček, uklízečka
Tel.: 466 301 260; 736 504 316 

Úřední hodiny:
Pondělí a středa:
8.00 - 11.30    12.30 - 17.00 
Úterý a čtvrtek:
8.00 - 11.30    12.30 - 15.00 
Pátek:
8.00 - 11.30    12.30 - 14.00     
Knihovna J. Ressla:
Pondělí:                                 
8.00 - 12.00    13.00 - 18.00 
Úterý: 
13.00 - 17.00
Středa
8.00 - 12.00    13.00 - 18.00
Čtvrtek:
8.00 - 12.00    13.00 - 17.00
Pátek:
8.00 - 12.00    13.00 - 15.00   

Úřad MO Pardubice

Adresa:
Úřad MO Pardubice V
Češkova 22
530 02 Pardubice   
Kontakty:
Tel.: 466 510 769
urad@umo5.mmp.cz

Jiří Rejda, DiS.
starosta MO Pardubice V
Tel.: 466 301 270; 730 840 495
jiri.rejda@umo5.mmp.cz

Svozy odpadů v průběhu svátků – prosinec 2022

Češkova – Kašparova u školy Pondělí 14.00 – 15.30 52
Dražkovice – u pošty Středa 14.00 – 15.30 52
Pod Břízkami – Dražkovická Pondělí 14.00 – 15.30 52
Dukla – nám. Dukelských hrdinů Středa 14.00 – 15.30 52
Čacké – proti č. p. 136 Pondělí 14.00 – 15.30 51
V Ráji – roh s ulicí Boženy Němcové Úterý 14.00 – 15.30  51
Višňovka – K Blahobytu Úterý 14.00 – 15.30 51
   

Letošní první dva sváteční dny z vánočních svátků připadnou na víkend, kdy 
svoz odpadů standardně neprobíhá (dny 24.–25. 12.), v pondělí 26. 12. bude 
zachován standardní harmonogram svozu komunálního odpadu i separova-
ných složek odpadu pro občany města, firmy i obce.  

Všechny separační dvory budou v době vánočních svátků uzavřeny (tj. ve dnech 
24.–26. 12.), na Silvestra, tj. v sobotu 31. 12. 2022, budou všechny dvory mimo 
Dražkovice otevřeny dle standardní otevírací doby, tj. od 8:00 do 12:00 hod.

Od 1. kalendářního týdne roku 2023 (tj. od 2. 1. 2023) bude již svoz odpadu 
i provoz separačních dvorů probíhat dle běžné pracovní doby a obvyklých 
harmonogramů.

Dále připomínáme, že ti, kteří nemohou dopravit po svátcích vánoční stro-
meček přímo na separační dvůr, mají možnost odložit odstrojené živé vánoč-
ní stromky ke stanovištím kontejnerů na komunální nebo na tříděné odpady 
(nikoliv do kontejnerů). Stromky odložené k popelnicím u rodinných domků 
nebudou svezeny. Žádáme občany, aby stromky byly zbaveny veškerých ozdob, 
protože jsou poté odvezeny na městskou kompostárnu do Dražkovic, kde se 
stávají vstupní surovinou pro výrobu kompostu.

Seznam separačních dvorů a jejich otevírací doby naleznete na: 
www.smp-pce.cz

V případě potřeby jakýchkoliv doplňujících informací či dalších dotazů mohou 
občané kontaktovat pracovníky společnosti Služby města Pardubic a. s.  
na telefonních číslech 466 260 831–33.

Závěrem přejeme všem klidné a spokojené svátky prožité ve zdraví  
a společnosti těch nejbližších.

Informace pro občany k platbám poplatků na pokladně 
v měsíci lednu 2023
V první polovině měsíce ledna 2023 nebude možné z technických důvodů 
přijímat na pokladně městského obvodu Pardubice V platby kartou, ale pouze 
platby v hotovosti. 
Do 15. 1. 2023 Vás tedy prosíme o upřednostnění plateb zaslaných prostřednic-
tvím internetového bankovnictví na náš účet.

Děkujeme za pochopení.

Provoz úřadu v době 
vánočních svátků:

úřad bude uzavřen dne 22. 12. 2022.
Opět otevřen pro veřejnost

2. 1. 2023 od 13.00 hod.


